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Strašický fotbal slavil 90 let, čestným výkopem byl pověřen nejstarší hráč  Spartaku Miloslav Orcígr. 
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                                Zápis z Rady obce č. 33/06/16 (8.6.2016) 

                                            J. Hahner, E. Buchová            

Doklady a informace na vědomí 

1. Informace:  RO byl předložen na vědomí zápis z jednání valné hromady 
Vodohospodářského sdružení Rokycanska ze dne 28.4. Předmětem jednání bylo schválení účetní 
závěrky, provozovatele vodohospodářského majetku VSR společností Vodohospodářská 
společnost Sokolov, s.r.o. pro období 2016 – 2025, vyúčtování vodného a stočného za rok 2015. 
Dále byl projednán plán investic. Dne 10.6. proběhne výjezdní zasedání na ÚV Strašice. Zápis je 
zveřejněn na webu obce. 

Projednáno 

Smlouva o zřízení věcného břemene – ČEZ Distribuce, a.s. 
RO projednala návrh smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti na pozemku p.č. 1954/4 za 
účelem zřízení vzdušného vedení NN. Za zřízení věcného břemene bude uhrazena částka ve výši 
2326,- Kč. 
RO Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. VBO/6037/2015 schválila. 

Výpověď z nájmu – CETIN 
RO projednala zaslanou výpověď z nájmu k nájemní smlouvě ze dne 2.2.1998 ohledně pronájmu 
prostor v budově č.p. 296 za účelem umístění anténních stožárů. Důvodem pro ukončení je 
rekonfigurace sítě. 
RO výpověď ze dne 26.5.2016 evidovanou pod č.j. 819/16 vzala na vědomí. 

Vyhlášení výběrového řízení 
RO projednala návrh na vyhlášení výběrového řízení na uzavření smlouvy o poskytování a úhradě 
hrazených služeb ve smyslu § 46 odst. 4 zákona č. 48/1997 Sb., o veřejném zdravotním pojištění za 
účelem provozování ordinace zubního lékaře ve Strašicích. Tento návrh bude předložen Krajskému 
úřadu Plzeňského kraje. 
RO podání návrhu k vyhlášení výběrového řízení na uzavření smlouvy o poskytování hrazených 
služeb (zubní lékařství) schválila. 

Smlouva o poskytování služeb – FS INTERIER spol. s r.o. 
RO projednala smlouvu o poskytování služeb – dodávky elektrické energie do budovy na pozemku 
p.č. 568/39 v areálu bývalých kasáren. 
RO Smlouvu o poskytování služeb se společností FS INTERIER spol. s r.o. schválila.  

Dodatek ke smlouvě – O2 Family, s.r.o. 
RO projednala dodatek ke smlouvě č. 93560 ze dne 18.8.2011 ohledně poskytování služeb 
elektronických komunikací, kdy se dodatkem mění některé poskytované služby 
RO Dodatek č. 632624 HH ke smlouvě č. 93560 ze dne 18.8.2011 schválila. 

Žádost o povolení akce – Š. Červenka 
RO projednala žádost o povolení akce „Koupák vítá léto 2016“ v termínu 18.6.2016 od 12:00 hodin do 
cca 2:00 hodin dne 19.6.2016. Ukončení akce proběhne nejpozději do 3:00 hodin dne 19.6.2016, dále 
požádal o součinnost při konání této akce, a to formou posekání areálu koupaliště, přistavení a odvozu 
kontejneru na odpad. Vzhledem k celorepublikovému dosahu této akce požádal pořadatel o příspěvek 
10.000,- Kč na zajištění ozvučení této akce. 
RO konání akce „Koupák vítá léto 2016“ dne 18.6.2016 od 12:00 hodin do 19.6.2016 do 3:00 hodin 
schválila. RO uhrazení příspěvku do výše 10.000,- Kč na ozvučení akce schválila. 



Žádost o příspěvek - Pecičky 
RO projednala žádost o příspěvek na podporu akce „Hurá prázdniny“, která proběhne 1.7.2016 od 17 
hodin v areálu TJ Spartak Strašice. Příspěvek ve výši 5.000,- Kč bude využit na zapůjčení atrakce pro 
děti. Akce bude ukončena ve 24 hodin. 
RO konání akce „Hurá prázdniny“ dne 1.7.2016 od 17:00 do 24:00 hodin schválila. RO poskytnutí 
finančního příspěvku ve výši 5.000,- Kč na atrakce pro děti schválila. 

Žádost o povolení jednorázové akce – R. Mošna 
RO projednala žádost o povolení jednorázové akce v prostoru bývalých kasáren na bývalém nástupišti. 
Jedná se o kaskadérské vystoupení se čtyřkolkou v rámci motosrazu dne 30.7.2016 od 12 hodin, doba 
vystoupení je cca 20 minut. 
RO žádost o povolení akce schválila. 

Žádost o poskytnutí příspěvku – SDH Strašice 
RO projednala žádost o poskytnutí příspěvku na zajištění činnosti mladých hasičů pro rok 2016. 
Příspěvek bude využit jako v minulém roce na zajištění činnosti dětí při schůzkách v průběhu roku 
(nácvik soutěží, potřebné doplňky, materiál pro volný čas). 
RO poskytnutí příspěvku ve výši 8.000,- Kč SDH Strašice na činnosti mládeže v roce 2016 schválila.  

Žádost o splátkový kalendář – č.j. 780/16 
RO projednala žádost o povolení uzavření splátkového kalendáře na dluh ve výši 15.334 Kč za svoz 
komunálního odpadu. Žadatel navrhuje splátku ve výši 700 Kč měsíčně. 
Vzhledem k počtu splátek je třeba předložit žádost k projednání zastupitelstvu obce. 
RO žádost č.j. 780/16 vzala na vědomí. 

Žádost o prominutí penále – č.j. 788/16 
RO projednala žádost o prominutí penále za pozdní úhradu poplatku za svoz komunálního odpadu. 
K pozdní úhradě došlo z důvodu opomenutí, neboť nemovitost, ke které se poplatek vztahuje, není 
využívána a je určena k prodeji. Základní poplatek byl již uhrazen. 
Vzhledem k platné vyhlášce nelze toto penále prominout. 
RO žádost č.j. 788/16 neschválila. 

Žádost o osvobození z placení poplatku – Z. Hráchová 
RO projednala žádost o osvobození z placení poplatku za svoz komunálního odpadu za pana Kamila 
Hrácha v roce 2016, který se po celý rok zdržuje pracovně v Německu. 
RO žádost č.j. 792/16 schválila. 

Žádost o prominutí poplatku – V. Gaherová Levorová 
RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz komunálního odpadu za rok 2016 pro dceru 
Kristýnu Levorovou z důvodu dlouhodobého pobytu v zahraničí. 
RO žádost č.j. 766/16 schválila. 

Rozbor hospodaření obce Strašice 
RO projednala Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2016. Příjmy v tomto období dosáhly výše 
12,166 mil. Kč, výdaje byly ve výši 8,361 mil. Kč, na splátky úvěrů bylo vydáno 1,674 mil. Kč. 
RO Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2016 schválila. 

Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2016 
RO projednala rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2016. V rámci tohoto rozpočtového opatření 
byly navýšeny výdaje na demolici budovy Koupáku o 15,5 tis. Kč, o 80 tis. Kč na plynofikaci bytu, o 
40 tis. Kč na nákup mulčovače, o 22 tis. Kč na pořízení informačních tabulí ohledně bioodpadu. 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2016 schválila. 



Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření 
RO projednala Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření územního samosprávného celku Obec 
Strašice za období roku 2015, kterou vyhotovila společnost DAKAN – daně, audit, účetnictví. Během 
kontroly nebyly zjištěny žádné skutečnosti, které by vedly k přesvědčení, že přezkoumávané 
hospodaření není ve všech významných ohledech v souladu s hledisky přezkoumání hospodaření. 
Zjištěné chyby jsou pod hladinou významnosti (chybné účtování odpisů, oprávek atd. ve 4 případech). 
Na základě těchto zjištění bude přijato opatření k napravení těchto chyb. 
RO Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce Strašice za rok 2015 vzala na vědomí. 

Závěrečný účet obce Strašice za rok 2015 
RO projednala Závěrečný účet obce Strašice za rok 2015. Příjmy v roce 2015 činily po konsolidaci 
59,493 mil. Kč, výdaje 51,329 mil. Kč, na splátky úvěrů bylo vynaloženo 5,77 mil. Kč. V roce 2015 
bylo provedeno 11 rozpočtových opatření. Závěrečný účet obce Strašice bude projednán na jednání 
ZO Strašice dne 23.6.2016. 
RO Závěrečný účet obce Strašice za rok 2015 schválila. 

Smlouva o vykonání přezkoumání hospodaření obce 
RO projednala návrh smlouvy o vykonání přezkoumání hospodaření obce Strašice za účetní období 
2016. Přezkoumání hospodaření by vykonával tak jako v minulých letech soukromý auditor Ing. 
David Vičar. Cena za přezkoumání hospodaření činí 27.300 Kč bez DPH. 
RO vykonání přezkoumání hospodaření obce Strašice za rok 2016 soukromým auditorem Ing. 
Davidem Vičarem, IČ 62628712 schválila. 

Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 24.5.2016. Nebyly projednány žádné 
nové žádosti ohledně kácení dřevin, bylo projednáno rozhodnutí o zrušení ochrany památného stromu 
„Farská lípa“, strom bude tedy pravděpodobně pokácen. Komise zopakovala jednoznačné záporné 
stanovisko k výstavbě Vodního díla Amerika. 
RO zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 24.5.2016 vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 30.5.2016. Během června bude 
blahopřáno 11 jubilantům, osobně u dvou oslavenců. Dne 8. května proběhlo vítání občánků. 
RO zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 30.5.2016 vzala na vědomí. 

Zápis z jednání Bytové komise 
RO projednala zápis z jednání Bytové komise ze dne 1.6.2016. Komise doporučila přidělit byt 3+1 
v č.p. 464 paní O. Samkové, byt 1+1 v č.p. 560 panu D. Horváthovi a byt 2+1 v č.p. 447 paní H. 
Nohejlové. Příští jednání komise proběhne 13.7.2016 v 16:30 hodin. 
RO přidělení bytu 3+1 v č.p. 464 paní Olze Samkové, Strašice 435schválila. RO přidělení bytu 1+1 
v č.p. 560 panu Davidu Horváthovi, Strašice 459 schválila. RO  přidělení bytu 2+1 v č.p. 447 paní 
Hedvice Nohejlové, Spálené Poříčí schválila.  

Jednání ZO Strašice dne 23.6.2016 
RO projednala předběžný program jednání ZO dne 23.6.2016. RO navrhla aby se jednání ZO řídilo 
následujícím programem: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu jednání 
3. Schválení orgánů jednání 
4. Náměty a podněty občanů 
5. Závěrečný účet obce Strašice za rok 2015 
6. Rozbor hospodaření obce Strašice k 31.3.2016 
7. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3-2016, č. 4-2016 a č. 5-2016 
8. Prodej a směna majetku obce 



a) záměr 
prodeje 
pozemků 
p.č. 2014/1, 
2014/3 

b) záměr směny 
pozemku 
p.č. 2015 

9. Informace o záměru 
výstavby Vodního 
díla Amerika 

10. Žádost o splátkový 
kalendář – č.j. 
780/16 

11. Zpráva Kontrolního 
výboru 

12. Kontrola usnesení 
13. Interpelace 

zastupitelů 
14. Návrh usnesení 
15. Závěr 

RO předběžný program 
jednání ZO dne 23.6.2016 
schválila. 

Náměty a podněty radních 
RO projednala podnět radních 
ohledně nepřítomnosti 
zaměstnance správy bytového 
fondu, jelikož situace je déle 
neudržitelná. RO požaduje řešit 
tuto situaci formou zástupu. 
 
 



  

                                                             371 585 731 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc červen 2016 
 Za měsíc červen řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava -        42 x přestupek –  řešeno v blokovém řízení nebo domluvou 
                            28 x  oznámení odboru dopravy 
                              2 x přestupek cyklisté - bez osvětlení  a přileb, 1x odtah autovraku 
 Veřejný pořádek  -   12 x přestupek   
Občanské soužití -      2 x  přestupek   
Proti majetku -            4 x  přestupek, 1x oznámení PČR - TČ 
OZV č.2/2012-             3 x přestupek 
OZV č.2/2015-             3 x přestupek  
Nález věci -                  1x klíče, grilovací souprava, mládě poštolky, jízdní kolo 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu -     2 x 
Řešení stížnosti občanů  –   3 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek  –  4 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu -  2 x   
 
Vážení občané, 
v červencovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulý měsíc 
z pohledu Obecní policie Strašice. 
            
 Veřejný pořádek 
Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu  z domů, vytváření černých skládek po 
jednotlivých částí obce. Stále velký problém pro některé občany odvést odpad do sběrného dvora. 
Ve všech částí obce, kde se nachází sběrné nádoby, jsou vyhozené různé předměty jako např. 
vyhozené pěnové matrace, dřevěná postel, deky, garnyže, dřevěné poličky, kočárky, plastové žídle, 
pneumatiky, ráfky od kol, světla od aut atd.  
Odpadové pytle s komunálním odpadem se nevloží do kontejneru, ale položí vedle a zvířata udělají 
své. Někteří si ani nelámou hlavu, kam s postelí, a prostě to vyhodí. 
Toto jsou některé ukázky (foto), jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí 
tak vzhled obce. 

Trestná činnost 
Páchání trestné činnosti - např. úmyslné poškozování cizí věci neznámým pachatelem (osobní 
automobil, poškození a krádež dopravního značení) - viz foto. 
Z  13.6. na 14.6. v nočních hodinách pachatel  úmyslně poškodil osobní automobil vhozením kamení 
do zadního skla pátých dveří, poškodil pravý blatník a odcizil rezervní kolo s  ráfkem a tažné lano. 



Majiteli tak vznikla škoda ve výši 12.000 Kč. Z 24.6. na 25.6. též v nočních hodinách pachatel 
úmyslně poškodil a odcizil 2ks dopravního značení, a to začátek a konec obce Strašice. Obci Strašice 
tak vznikla škoda ve výši 3.500 Kč. Zároveň v tuto dobu byla odcizena přenosná dopravní značka 
zákaz zastavení B 28 s pryžovým podstavcem, která byla instalována v Koutě na akci Bahna. Škoda 
vznikla firmě Flop Plzeň v výši 4000 Kč. 

    Doprava 
Akce“Bahna 2016“, která se konala dne 25.6. 2016, z hlediska zabezpečení dopravy v naší obci 
dopadla dobře a bez větších potíží, i když zvýšený provoz na komunikacích zapříčinil dlouhé 
popojíždění kolony aut.Tato akce byla zajištěna naší obecní policií, PČR a dále s pomocí pořadatelů 
od členů  TJ Spartak Strašice a členů SDH Strašice. Bez jejich pomoci by nebylo možno toto zajistit ,a 
proto bych jim chtěl touto cestou ještě jednou poděkovat. 
 
Upozornění  
Blíží se žákům konec školy, začnou prázdniny pro děti a ty budou využívat všech sportovních činností 
k oddechu. Proto žádáme rodiče, aby své děti náležitě poučili ohledně bezpečnosti při těchto 
sportovních činností, obzvláště u sportů, kde využívají prostory ke hraní na komunikaci (podle zákona 
se rozumí místní, účelové komunikace, chodníky, parkoviště, atd.), jízdě na kole a jiných sportovních 
vybaveních, zvířeti atd. Stále na děti také číhá nebezpečí neukázněných řidičů , a proto je nutné si toto 
uvědomit. Další pravidlo pro děti je, aby nevstupovaly do vody (řeky, jezy, rybníky, přehrady), které 
neznají, nepřeceňovaly svoje síly a radši byly vždy dva pro případnou následnou pomoc. 
Prázdninové desatero : 
1) Pamatuji si své základní osobní údaje - jméno, příjmení, datum 
narození, bydliště. 
2) Pamatuji si telefonní čísla na své rodiče. 
3) Pamatuji si tísňová telefonní čísla : 
Městská (obecní) policie                              156 (371 585 731) 
PČR                                                                  158 
Hasičský záchranný služba                          150 
Zdravotnická záchranná služba                  155 
Jednotné evropské číslo tísňového volání 112 
4) Nebudu se na veřejnosti chlubit cennostmi (mobil, šperky, 
hodinky atd.). 
5) Nebudu užívat návykové látky (alkohol, cigarety atd.). 
6) Budu si všímat svého okolí a v případě nouze pomůžu. 
7) Nebudu stopovat vozidla. 
8) Budu informovat rodiče o využívání svého volného času o prázdninách.  
9) Cizí osoby do bytu nikdy nepustím. 
10) Hlídám si svoji peněženku, doklady, osobní věci atd. při nákupech, na koupalištích, ve stanech či 
obdobných místech. 
                                                                             Ing. Frajt Luboš, velitel Obecní policie Strašice     
 



Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče za měsíc červen 
Malá olympiáda v AJ 
     Dne 17. května se v DDM Rokycany konala soutěž “Malá olympiáda v AJ”. Naši základní školu 
reprezentovaly žákyně 5. třídy Natálie Čížková a Pavlína Převrátilová.  Soutěž se skládala z písemné 
části - testu a ústní části - samostatného vyprávění.  
     Obě dívky se umístily na velice pěkných místech - Natálka Čížková se dělila o 6. až 7. místo a 
Pavlína Převrátilová se umístila na 11. místě. Děvčata si zaslouží pochvalu za velice pěknou 
přípravu a reprezentaci školy na soutěži.                                                        Mgr. Anna Šauflová 
 
Pythagoriáda 
     Dne 23.5. 2016 se v Rokycanech konalo okresní kolo matematické soutěže Pythagoriáda. Naši žáci 
reprezentovali školu v kategorii 6. - 8. tříd.   
     Kategorie 6. třída: Matouš Andrlík získal 10. místo, Kateřina Valečková 16. místo, Veronika 
Titlová 24. místo a  Petr Hynek 26. místo. Kategorie 7. třída: Markéta Culková získala skvělé 1. 
místo. Kategorie 8. třída: Daniel Převrátil obsadil 14. místo. 
                                                                                                                                  Mgr. Olga Škardová 
Předškoláčci v základní škole  
 Naši budoucí prvňáčci přicházeli do základní školy Karla Vokáče v rámci projektu pod názvem 
„Vítáme Vás v naší školičce“. Začali jsme 26.5. 2016 od 12.30 do 14.00 hodin. Dále jsme se vídali 
každý týden v daných termínech - 
2. a 9. června. Děti se zapojily do 
jednotlivých dílniček – jazykové, 
matematické, výtvarné, pracovní, 
tělovýchovné a do oddělení 
družiny. Seznámily se zábavnou 
formou s matematikou, českým 
jazykem, zaskotačily si v tělocvičně 
a družině, vytvořily si malé 
umělecké dílko. Hlavním cílem 
daného projektu je snadnější 
adaptace našich budoucích 
prvňáčků na „velkou školičku“. Na 
závěr projektu byli pozváni i rodiče 
žáků, aby byli informováni o 
potřebných pomůckách do 1. třídy. 

     Milí předškoláčci, už se na Vás 
moc těšíme!    vyučující na 1. st. základní školy 

Soutěž “Malý záchranář” 
     Základní škola K. Vokáče ve Strašicích se v pátek dne 27. května zúčastnila soutěže “Malý 
záchranář 2016”, která se konala v areálu HZS PK - ÚO Rokycany a ZŠ T.G. Masaryka v 
Rokycanech. Soutěže se účastnilo čtyřčlenné družstvo žáků 1. stupně ve složení: Aleš Lejček, 
František Huml, František Lang a Jiří Tejček.  
     Soutěž se dělila na písemnou část - znalostní test a praktickou část - 6 stanovišť, na kterých se 
plnily různé úkoly, např. z požární prevence, poskytování první pomoci a prevence rizikového 
chování. Soutěž byla velice vyrovnaná, chlapci úspěšně reprezentovali školu a umístili se na pěkném 
7. místě. Za svoji kvalitní přípravu na soutěž a reprezentaci školy si zaslouží pochvalu. 

                                                                                        Mgr. Anna Šauflová 
Soutěž hlídek "Mladých zdravotník ů" 
      V sobotu 28.5. 2016 se 5 žáků z naší školy, kteří postoupili z 1. místa v městském kole pro Plzeň a 
okres Rokycany, rozjelo tentokrát do Nýřan, aby se zde zúčastnili oblastního kola soutěže hlídek 
“Mladých zdravotníků”. Soutěžili zde žáci z celého Plzeňského a Karlovarského kraje. 
     Hlídka II. stupně ve složení Sára Frantová, Kristýna Tomášková (obě 8.B), Kamila Karlí čková, 
Matouš Andrlík (oba 6.A) a Adam Lán (7.A) řešila tyto náročné úkoly z poskytování první pomoci 



postupně na 7 stanovištích: 
bezvědomí, kardiopulmonální 
resuscitaci, popáleninu, epileptický 
záchvat, tepenné krvácení, 
zlomeninu pánve, poranění páteře, 
předávkování drogami, zlomenou 
dolní čelist, transport, obvazovou 
techniku. Ve volné disciplíně řešili 
žáci, jak se zachovat 
v mimořádných situacích. 
     Nejen odpovědi, ale hlavně 
praktické znalosti, rychlost a 
správnost poskytnutí první pomoci 
při úrazech, které byly velmi dobře 
namaskované, hodnotili zkušení 
zdravotníci. Naši žáci si vedli 
výborně. V těžké konkurenci 
obsadili nádherné 2. místo. 
Gratulujeme a děkujeme za vzornou reprezentaci naší školy.            Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 

Návštěva paní knihovnice Frühaufové v 1.A  
   Dne 7.6. 2016 navštívila naše prvňáčky paní knihovnice Jana Frühaufová z Rokycan. Žáky si 
odvedla do čítárny, kde s nimi celé  dopoledne pracovala. Prvňáčci se seznámili s učebnicemi, ze 
kterých se učili naši prarodiče či rodiče. Zjistili, že první písmena a slova jsou téměř stejná, jako měli 
oni sami ve své Živé abecedě na počátku školního roku. Uvědomilli si, že čtení a také počítání se musí 
každý z nás učit bez rozdílu národnosti či místa, kde žije. I nevidomí se dorozumívají a čtou. Paní 
knihovnice jim takový text přinesla ukázat. V další části dopoledne žáci vyplňovali pracovní listy plné 
rébusů a hádanek, kde využili čtení s porozuměním a také svůj důvtip. Hledání pohádkových dvojic 
bylo pro někoho zapeklitým problémem, ale nakonec se to všem podařilo a po usilovné práci  zbyl 
prostor pro čtení z knížek.                                                                        Mgr. Zuzana Andrlíková 

Hokejbal 
     V úterý dne 7.6. 2016 se konal druhý okresní turnaj v hokejbale. Místo konání turnaje se přesunulo 
z plzeňské hokejbalové haly na umělé hřiště TGM Rokycany. Účast byla stejná jako na prvním turnaji, 
pět družstev z rokycanského okresu. Ve třech zápasech dokázal výběr strašických žáků do 7. tříd 
porazit soupeře jasným výsledkem. Jediným naším přemožitelem se stal výběr domácí „Masaryčky“, 
který zvítězit po vyrovnaném boji 3:1, když poslední dvě branky vstřelil z brejků v poslední minutě 
zápasu při strašickém tlaku. Nicméně v závěrečném zúčtování všech zápasů to strašické borce 
nemuselo mrzet. Díky tomu, že tři týmy shodně prohrály jeden zápas, rozhodovalo skóre, které měly 
Strašice o jediný gól lepší a podařilo se jim vyhrát pohár za 1. místo. Reprezentovali nás tito žáci: 
T. Kunc, L. Planeta, J. Peterek, A. Kupec, D. Černý, J. Dezort, Š. Košťál. Dva okresní 
hokejbalové turnaje se sčítají dohromady a Strašice se tak po dvou prvních místech staly jasným 
postupujícím do krajského semifinále, které se bude konat příští školní rok v září v Plzni.                      
Mgr. Jiří Monhart 
 
Tělovýchovná vycházka ke Dni dětí 
     V pátek dne 10. června se žáci obou stupňů zúčastnili dopolední tělovýchovné vycházky, aby tak se 
svými třídními učiteli oslavili proběhnuvší Den dětí.  
     Žáci prvního stupně se již tradičně vydali po zelené turistické značce pod les, kde je čekalo plnění 
zajímavých úkolů. Cestou si děti zazpívaly podle nápovědy známé písničky. Na místě se každá třída 
rozdělila do družstev, která na jednotlivých stanovištích plnila úkoly ze zdravovědy, znalosti 
dopravních předpisů, tělesné zdatnosti a obratnosti, přírodovědy atd...   
     Toto soutěžní dopoledne pro děti připravila paní učitelka Mgr. Anna Šauflová společně se žáky 5.A, 
kteří na stanovištích zadávali družstvům úkoly, hodnotili je a bodovali. Šikovní páťáci také přichystali 
ohniště, kde si všichni s radostí opekli špekáčky. Závěrem proběhlo vyhodnocení, nejlepší družstvo z 



každé třídy bylo odměněno 
drobným dárečkem a všichni 
ostatní si pochutnali na 
pamlscích. 
     Žáci druhého stupně se 
porůznu vypravili na pochod do 
okolí Strašic, kde plnili také 
různé úkoly, například z 
topografie a orientace v terénu. 
Počasí nám přálo, a tak se 
oslava Dne dětí zdařila.              
             Mgr. Marcela Paulová 
 
Paní učitelka Mgr. Anna 
Šauflová předává ceny dětem 
 
Lesní pedagogika pro žáky 1. 
stupně 
      Během měsíců května a června se všechny třídy 1. stupně ZŠ K. Vokáče Strašice zúčastnily 
čtyřhodinové přírodovědné vycházky, kterou pro děti přichystaly Vojenské lesy a statky, divize 
Hořovice. Touto akcí - lesní zážitkovou pedagogikou - provázela naše žáky pracovnice VLS paní 
Petra Večeřová.  
     Přivítala děti u rybníka Tisý a připravila si pro ně naučnou poznávací stezku. Děti měly poznávat 
správné názvy zvířat, rostlin a stromů a zapisovat si je do notýsku. Cestou se dověděly mnoho 
zajímavostí o přírodě a její ochraně a také si v ní zahrály mnoho pěkných her.  
     Na konci každý dostal drobný dárek a proběhlo vyhodnocení tohoto zajímavého půldenního 
projektu, který děti velmi nadchl. Žáci si hravou a názornou 
formou upevnili své znalosti i kladný vztah k přírodě, za což 
patří VLS Hořovice a paní Petře Večeřové velké poděkování!                                
Mgr. Marcela Paulová 
 
Vršíčekman 2016 
     Třešničkou na pomyslném dortu sportovních aktivit naší 
školy je účast v prestižní soutěži Vršíčekman, která se koná 
vždy v teplejších červnových dnech na rokycanském 
koupališti. Jedná se o malý triatlon, kde děti plavou 600 
metrů, v mnohdy ještě studeném koupališti, 12 kilometrů 
jedou na kole k Vršíčku s prudkým stoupáním a na závěr běží 
3 kilometry v náročném kopcovitém terénu. 
    Letos jsme měli dne 10.6. v kategorii jednotlivců dokonce 
šest želízek v ohni, a to ne jen tak ledajakých! Naši sportovci 
ovládli obě nejprestižnější kategorie jednotlivců. V kategorii 
chlapců zvítězil s přehledem náš nejvšestrannější sportovec 
Zdeněk Mrázek, který měl dokonce lepší čas než vítěz za 
střední školy. Velmi mile nás překvapil třetím místem Milan 
Holzäpfl a potěšili i “bramborový“ Tomáš Kunc a sedmý 
Honza Peterek , kteří jsou terpve v sedmé třídě, takže šanci 
na vítězství mají ještě ve dvou dalších ročnících. V kategorii dívek se na úžasném prvním  místě 
umístila naše další skvělá sportovkyně Tereza Dezortová a teprve “šesťanda“ Kačka Urxová také 
dokázala překonat samu sebe a skončila na pěkném čtvrtém místě.  
 Dobře se dařilo i našim družstvům, nejlépe družstvu dívek ve složení Anička Paulová, Kačka 
Valečková a Milča Červenková, které se umístilo na parádním druhém místě a družstva chlapců 
(Tomáš Balej, Jiří Anděl, Honza Planeta a Michal Šiman, Honza Dezort, Alex Kupec) obsadila 
čtvrtou a pátou příčku. Děkujeme žákům za vzornou reprezentaci školy!     
                                                                                                                              Mgr. Pavla Hrazdilová 



Žijeme sportem i na konci školního roku 
     Okresní sportovní soutěže pořádané AŠSK nám začátkem června již skončily, ale sportovci naší 
školy nezahálejí a žijí sportem i v průběhu posledního školního měsíce. 
     V pondělí 20. června jsme vyrazili s dvanáctkou našich nejlepších volejbalistů na beachvolejbalové 
kurty na Ostrůvek do Rokycan. Měla to být odměna za skvělý úspěch školních volejbalistů v letošním 
školním roce, počasí nám přálo, nálada byla výborná, a tak jsme strávili bezvadnou hrou parádní 
odpoledne. Beach volejbal se nám zalíbil natolik, že bychom byli velmi rádi, kdyby mohl 
beachvolejbalový kurt “vyrůst“ i u nás ve Strašicích! 
     Středeční den 22. červen patřil dokonce Festivalu sportu, kterého se děti celého našeho druhého 
stupně zúčastnily v Plzni. Svátek sportu, který pořádá Nadace sportující mládeže, jsme navštívili letos 
již podruhé. V areálu parku za plzeňskou Plazou je rozmístěno okolo padesáti různých sportovních 
stanovišť, kde si děti mohou reálně vyzkoušet snad všechny druhy sportu. Nejvíc zaujaly naše děti 
stanoviště cyklistiky, házené, lakrosu, frisbee, vzpírání, crazy bubbles, beach volejbalu, mini golfu a 
rugby. 
      Ve čtvrtek proběhla akce s názvem “Napl ňme tělocvičnu zumbou“, kdy se naše sportovní hala 
před chystanou rekonstrukcí naplnila do posledního místečka a rozvlnila v rytmu hudby těla všech 
našich žáků i pedagogů. 
     A tradicí už se pomalu stává náš školní duatlon “Strašiceman“, jehož již třetí ročník odstartuje 
v pondělí a naši nejlepší atleti se zde porvou o poslední bodíky do školní soutěže o nejlepšího 
sportovce. Kolo a běh je to, o co tu kráčí, takže uvidíme opravdu krutý boj hlavně v kategorii chlapců, 
kde se rozhodne mezi našimi dvěma nejlepšími sportovci - Tomášem Kuncem a Zdendou Mrázkem.         
Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Poděkování 
     Děkujeme všem žákům a jejich rodinám, kteří se zapojili do sběru plastových víček pro zdravotně 
postiženého Honzíka Šmejkala z Hrádku u Rokycan, který trpí dětskou mozkovou obrnou. Za naši 
školu bylo nasbíráno přes 200 kg víček, což svědčí o mimořádném sociálním cítění našich žáků.    
 
Stručně o dalších akcích na škole: 
� v pátek dne 24.6. školní družina navštívila kino Olympie v Plzni - film Kung Fu Panda 3 
� v úterý dne 28. června od 17:00 hodin se konala za hojné účasti veřejnosti ve SD školní Akademie 
� ve středu dne 29. června proběhlo předání vysvědčení žákům 9. třídy a jejich slavnostní vyřazení 

v obřadní síni OÚ Strašice 
� ve čtvrtek dne 30. června bylo žákům rozdáno vysvědčení 
 
Tímto přejeme všem dětem krásné, slunečné prázdniny a rodičům i čtenářům našich 
“Zajímavostí ze ZŠ Karla Vokáče” příjemně strávené léto! 
 

                                                                             Příspěvky sestavila Mgr. Marcela Paulová 
   -------------------------------------------
- 
  Se sluncem nad hlavou 

Tři, dva,  jedna, teď! Zaznělo 
1.6.2016 na zahradě naší mateřské 
školy. Do vzduchu vylétlo sto 
barevných balónků. Předcházelo 
tomu přání nově vybavené zahrady 
pro naše děti. Samotné přání by však 
nestačilo. Začalo projektování, 
zařizování, schvalování a potom 
kácení, bagrování, stavění a sázení. A 
hlavně čekání. Poslední měsíc už jen 



na pěknou travičku, po které by mohly děti běhat. A je to tady. 
Balónky letí vzduchem a s nimi očekávání, radost i oddychnutí, 
že je vše připraveno. Zúčastnili se i zástupci obce včele s panem 
starostou Jiřím Hahnerem. Společně s paní ředitelkou mateřské 
školy Janou Mrázkovou přestřihli symbolickou stuhu a tím byla 
zahrada předána k užívání mateřské škole. Financování se 
podařilo z velké části zajistit v rámci podpory Evropské unie      
a  naše obec také přispěla nemalou částkou. Děti však zajímaly 
hlavně nové prolézačky, domečky, tunely, kopce, houpačky, 
žebřík, tabule a mnoho dalších prvků a zákoutí vhodných ke 
hře. Dlouhé čekání se vyplatilo. Dokonce se podařilo lhůtu na 
předání ještě zkrátit o celé tři měsíce a to s přispěním paní 
Markéty Stupkové a Zahradnictví Cheznovice. Zahrada má nyní 
tolik různých částí, že si zde mohou hrát všechny dětí ze školky 
a tak tomu dříve nebývalo. Moc děkujeme. 

Ačkoli by se zdálo, že teď už budeme s dětmi jen na krásné,  
nově vybavené zahradě, naše pravidelné červnové výletování to 

nijak nenarušilo. Děti ze 
všech tříd si vyzkoušely 
na vlastní nožky,  jak 
daleko jsou Těně od 
Strašic. Kudy se jde do 
lesa a hlavně,  co všechno 
se tam dá vyzkoumat a 
zažít. Děti měly možnost 
zjistit, že s batůžkem na 
zádech a dobrou náladou 
se do léta vchází nejlépe.  

A co náš ještě čeká? Výlet 
do Dobříva, spojený 
s návštěvou zdejší 
mateřské školy. Výlet do 
rokycanského muzea,  na expozici panenek, kočárků a pokojíčků paní Věry Malíkové. Výlet na 
Smolárnu a cesta lesem zpět. Ty nejstarší děti čeká okamžik pro ně moc důležitý. Slavnostní 
rozloučení s předškoláky na obecním úřadu a malá zahradní slavnost spojená s přespáním v mateřské 
škole. Přejeme našim budoucím školákům hodně úspěchů. Přejeme všem krásné prázdniny se sluncem 
nad hlavou a dobrou náladou.                                                     Alena Krausová, DiS. 

 Inzerce 

Firma „Rozvozy obědů Strašice – Marek Plešmíd“ 
nabízí dovoz obědů do domu. 

Kontakt: 604 683 570 



Lakrosová sezóna skončila mistrovstvím republiky 

  Ve Strašicích se  již řadu let hraje český lakros.  Naši obec reprezentují tři týmy. Jedná se o dětský 
tým, kde mohou hrát dívky i kluci do 15 let. Dále zde působí ženský  a  také mužský tým. Název 
lakrosových týmů je zvolen podle démonického patrona Brd - Fabiáni a Fabiánky Strašice. 

 Ve věkové kategorii do 15 let trénují děti pod vedením Věry Šilhánové a Lucie Hájkové. V průběhu 
roku jsou vypisovány pro tuto věkovou kategorii turnaje, kterých se náš strašický tým zúčastnil. 
Výsledkově se neustále naše děti zlepšují a na posledních dvou turnajích vybojovaly medailové 
umístění. Zlato nám zatím uniká, ale pokud naši mladí vydrží, jistě na některém turnaji zvítězíme. 
Pokud někdo z rodičů má zájem svého potomka zapojit do lakrosového oddílu,  může se ozvat na 
adresu  hahner@centrum.cz. 
Uvítáme dívky i chlapce.  

  Ženský tým v letošní sezóně hrál 
opravdu skvěle. Je účastníkem 
1.ženské ligy a díky vyrovnané 
výkonnosti, naše děvčata tuto soutěž 
vyhrála. První čtyři družstva 
z dlouhodobé soutěže postupují na 
mistrovství republiky. To se letos 
konalo v Pleteném Újezdě u Kladna. 
Fabiánky Strašice zde dosáhly 
historického úspěchu a jako první 
mimopražský tým si holky odvezly 
zlaté medaile. V jarní části soutěže se 
zapojila do hry tato děvčata: č.2  Tereza Dezortová; č.3 Andrea Mrvová; č.4 Jana Hájková, č.5 Eliška 
Veselá; č.6 Alena Hubáčková; č.7 Lucie Aubrechtová, č.8 Věra Šilhánová, č.9 kapitánka týmu Lucie 
Hájková; č.10 nejlepší brankářka v republice Lucie Šujanová; č.11 Magdaléna Fetterová, č.12 Eva 
Sovadinová a č.19 Nikola Staňková. Ženskému týmu  mnohokrát  děkujeme za úžasnou reprezentaci 
Strašic.  

   Pro mužské týmy jsou 
vypsány soutěže v Čechách i na 
Moravě. Naše mužstvo hraje  I. 
pražskou ligu. Ve druhé lize 
figuroval další  západočeský 
tým Amigos Mirošov.                
I strašickým klukům letošní 
dlouhodobá soutěž vyšla a 
s historicky největším ziskem 
bodů se umístili na čtvrtém 
místě. Na mistrovství republiky 
postupuje šest českých a dva 
moravské týmy. Do Pleteného 
Újezda přijela kromě 
zraněného Ladislava Stehna 
kompletní sestava. Fabiáni 

Strašice výbornými výkony si vybojovali krásné čtvrté místo v České republice, když prvenství si 



odvezlo družstvo z Moravy - Iktočante Holešov. Za Fabiány letos nastoupili: č.1 Ondřej Novotný; č.2 
Ladislav Synáč; č.3 Miloš Fetter; č.4 Ladislav Stehno; č.5 Martin Mintora; č.6 Roman Krejčík; č.7 
Lucie Hájková; č.8 Otakar Job; č.9 kapitán týmu Pavel Bucha; č.10 Kamil Praum – třetí místo v soutěž 
brankářů v lize; č.11 Josef Kreidl; č.12 Jan Hlad a č.19 Tomáš Hahner. Klukům také děkujeme za 
krásné výkony a reprezentaci naší obce. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem našim příznivcům za podporu a fandění. Naše poděkování patří 
také Spartaku Strašice za zapůjčení fotbalového hřiště pro konání dětského lakrosového turnaje. 
Těšíme se s Vámi na novou sezónu 2016 / 2017.                                                Jiří Hahner 

Z dějin zahrádkářů ve Strašicích – 42.část 

  V posledním pokračování jsem slíbil, že v dnešním budeme pokračovat rokem 1998. Tento rok byl 
opět rokem vysoké úrody ovoce a hlavně jablek. Přebytek nastal i na trhu jablek a tak cena jablek 
klesla na pouhých 50 haléřů za kilogram. Výkup ovoce ve Strašicích opět neprobíhal a odvoz do 
výkupny v Rokycanech se stal nerentabilní. Většina jablek byla zmoštována v místní moštárně, ale 
velká část, jak na zahrádkách, tak v „Třešňovce“ zůstala na stromech a spadal pro zvěř. Zmoštováno 
bylo pro členy 132 q tohoto ovoce. Ochrana švestek a rajčat se neobešla bez chemické pomoci. Kdo 
nestříkal, měl malou úrodu a rajčata byla napadena plísní bramborovou. Aktivita členů ZO ČZS byla 
velmi dobrá, hlavně při moštování, různých oprav v moštárně, při přednáškách a zájezdech. Oceněni 
byli: od Republikové rady př. Bílek František a př. Spoustová Květa titulem „Zasloužilý zahrádkář“. 
„Čestné uznání“ od ZO ČZS obdrželi př.Moulis Václav, př.Chochola Antonín a př. Šlapák Karel. 
V tomto roce se uskutečnily dva zájezdy: na HOBBY 98 do Českých Budějovic a do Lysé nad Labem. 
Organizace má celkem 102 členů a přijati byli: Krajdl Josef, Drmla Josef, Sova Antonín a Vlček Josef. 
Zemřel dlouholetý člen přítel Václav Kot. Do výboru byl za Vl.Šilhána doplněn př.Josef Lexa. 
V příštím pokračování se podíváme do roku 1999.                                           ČZS – M.Hofman 

(Ne)veřejné zakázky! 

Ing. František Nerad – zastupitel (autorizovaný stavební inženýr) 
 
       Nedávno byl v Parlamentu schválen 
nový zákon o veřejných zakázkách. Má 
číslo 134/2016 Sb. K němu byl ještě 
schválen zákon 135/2016 Sb., který 
opravuje přechod z minulého zákona o 
veřejných zakázkách, k tomu novému. 
Zákon o veřejných zakázkách upravuje 
podmínky, za kterých se za veřejné peníze 
z rozpočtů obcí, krajů a státu staví, 
nakupuje, bourá, zajišťují služby a 
materiály. Veřejné rozpočty jsou peníze 
nás všech, které stát vybral na daních, 
poplatcích, přerozdělil je na obce, kraje, 
ministerstva, úřady a ti z nich nyní staví, 
nakupují. Protože jsou to naše peníze, měli 
bychom sami kontrolovat, na co se 
používají a jestli to, co se staví či kupuje, nejsou peníze vyhozené zbytečně, nebo draho. Proto vznikl 
poprvé v roce 1994 první zákon o veřejných zakázkách, který tomu stavění a nakupování dal nějaký 
řád. Od té doby už vznikla asi čtvrtá verze, protože je pořád tlak na to, aby z veřejných peněz měli 
„užitek“ nejen firmy, které veřejné zakázky dělají, ale třeba kamarádi, úředníci, starostové, radní atd., 
tedy ti, kteří veřejné zakázky zadávají.  



 

     Když jsem v roce 2006 přišel na radnici ve Strašicích, dohodli jsme se, že dáme občanům 
nahlédnout do používání veřejných peněz a zakotvili jsme do koaliční smlouvy vznik Komise pro 
veřejné zakázky. Prosadil jsem tehdy, aby se jejím předsedou stal Josef Štych, jako jakýsi lídr opozice, 
aby opozice do veřejných zakázek viděla a spolurozhodovala o nich.  
     Vytvořil jsem tabulku, kterou jsme dávali na webové stránky a zastupitelům, kudy a jak tečou 
veřejné peníze na radnici ve Strašicích.  Do tabulky šly jak malé, tak velké zakázky!!!!     

    Ty tabulky měly dva účely. Jednak sloužily pro plánování akcí a jednak seznamovaly občany s tím, 
komu a kam tečou jejich daně. Já nerozeznávám malé a velké peníze. Já rozeznávám jen dobře 
investované a špatně investované. Staré české pořekadlo říkalo: „Dobrá hospodyňka pro pírko i přes 
plot skočí!“ V komisi pro veřejné zakázky sedělo tehdy nejen pět radních, ale i další zastupitelé, 
pracovníci obce, ale i zástupci veřejnosti. Všechny zakázky na práce či nákupy procházely touto 
komisí. Tabulky visely na obecním webu a mohl je kontrolovat, kdo chtěl. Vše v roce 2012 zmizelo a 
veřejné zakázky od té doby si dělá Rada obce jak chce a starosta to ani neskrývá.  Viz. například 
odpověď na moji poslední interpelaci na zastupitelstvu v dubnu 2016:  
 
Na jednání RO dne 3.2. bylo schváleno toto Usnesení: 

16.  Příkazní smlouva – CSE-PRO technology s.r.o. 
Zpráva: RO projednala návrh příkazní smlouvy se společností CSE-PRO technology s.r.o. ohledně 
zajištění činnosti v oblasti projektového a dotačního managementu v rámci projektu „Bytové domy 
Strašice“ (zateplení domu č.p. 558-559, 525, 436). V případě obdržení dotace bude vyplacena odměna 
ve výši 10 % z ceny investičního záměru bez DPH. 
Úkoly: Podepsat smlouvu.      Odpovídá: Hahner Jiří   Termín: 16.3.2016 
Usnesení č. 27/03/16-16:   RO schvaluje Příkazní smlouvu se společností CSE-PRO technology s.r.o., 
IČ: 29412897. RO ukládá postupovat dle textu.  Hlasování: 5/0/0 
   Chtěl bych vědět, proč tuto firmu neprojednávala komise pro veřejné zakázky a na základě 
čeho byla tato firma vybrána. Chci písemnou odpověď. 
Starosta odpověděl toto:  



 
 
 
 
 
 
    Protože se touto činností profesionálně zabývám a nezdálo se mi, na co vlastně budou sloužit 
veřejné peníze, poptal jsem se lidí, kteří se tím také živí. Já se veřejnými zakázkami denně zabýval jak 
na Ministerstvu vnitra při stavbě Krajských úřadů jako zadavatel, tak potom ve Skansce, jako 
dodavatel celkem 8 let, takže si myslím tomu trochu rozumím. Proto jsem se ptal, proč to nebylo 
v komisi pro veřejné zakázky. Nechal jsem si to totiž posoudit od člověka, který se zajišťováním 
dotací také živí a jeho odpověď mě docela zarazila a potvrdila moje pochybnosti: 
      „Ta smlouva pro vás ale nemůže být vůbec výhodná. Vždyť vám jejich palmáre sežere prakticky 
celou dotaci. Dotace v IROPU je (protože se nedostanete do „B“) 25,5% z uznatelných nákladů. Ne 
všechno je uznatelné a tak dotace nebude určitě na celou výši investice. 
Jestliže jejich palmáre je 10% z celé ceny díla, tak to pravděpodobně víc než polovinu dotace sežerou 
sami. Jakpak probíhalo asi výběrové řízení ?  
Když to vztáhnu k sobě, tak moje provize činí 2% z ceny díla Bez DPH, ale z té vysoutěžené, ne 
z investičního záměru. Investiční záměr bude, předpokládám, projektantský rozpočet a tedy ten o dost 
vyšší, než by měla být vysoutěžená cena. Opravdu hezké, přeji pohodu a klid.“ 
     Veřejně říkám, že mi nešlo o tuto zakázku. Nechci pro strašickou radnici pracovat, nechci od nich 
žádné peníze. Jen mi je divné, že pět radních, z nichž žádný nemá zkušenosti s jak s veřejnými 
zakázkami, tak se stavební činností a financováním investic má tu odvahu rozhodovat o našich 
veřejných penězích. Tedy spíše jejich nezodpovědnému utrácení.  
 

Z muzea předprázdninového 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Jak jsme psali v minulém čísle, největší letošní muzejní akci, totiž Muzejní noc, máme zdárně za 
sebou. Díky obsáhlému referátu o ní se nám však do Barňáku nedostalo více zpráv z května, a tak o 
nich alespoň trochu, spolu s děním v červnu, pohovoříme dnes. 
Na počátku května jsme již tradičně a rádi vypomohli s novou výstavou obrazů malíře Podbrdska 
Václava Šestáka. 2. května proběhla její vernisáž v Chodbě místopředsedů ve Valdštejnském paláci 
v Praze, sloužícím dnes jako sídlo Senátu Parlamentu ČR. 14. května proběhla v zahradě muzea 
zajímavá společenská akce Fair-trade snídaně. O den později skončila v naší výstavní síni výstava 
obrazů a fotografií Blanky Járkové a Ivy Srbové. Byla opravdu slušně navštěvovaná. Děkujeme 
umělkyni za pěkný dárek muzeu v podobě sice 
nevelkého, ale velmi vlídně působícího obrázku 
stařenky zdobící kraslice. Téměř obratem se stal 
součástí stálé expozice „Místopis a moderní dějiny“. 
22. května dostalo muzeum příležitost 
v exkluzivním nedělním pořadu Českého rozhlasu 
Plzeň „Náš host“. Téměř  hodinu  v něm Martin 
Lang diskutoval s moderátorem Stanislavem 
Juríkem o Brdech, o muzeu, ale také o nové 
publikaci „Velká kniha o městě Mirošově“.            
28. května proběhla beseda zástupce CHKO Brdy H. 
Mayerové a našeho muzea M. Langa v mirošovském 
hostinci U Kozlerů. Akce se uskutečnila na pozvání 
spolku „Vyhnanci z Brd“. 
    S naším propagačním stánkem jsme byli přítomni na dnech osvobození v Rokycanech. Akce se 
odehrávala v Muzeu na demarkační linii. Měli jsme také připraveny  hry pro děti, díky nimž poznávali 
CHKO Brdy. Vydatnou pomocí pro soutěžící byl Vojta Havlík. Převoz, prodej a propagaci zajistil 
Mgr. Tomáš Makaj. 

 



 Společenské červnové akce v muzeu zahájil „Pohádkový les“, jehož část se uskutečnila v sobotu 4. 
června v muzejní zahradě.  Dětem nakonec přálo počasí, a tak hojně navštívená událost skončila 
všeobecnou spokojeností. Dík za pečlivou a invenční přípravu a organizaci dětského odpoledne a 
večera náleží především paní Evě Lexové z Místní knihovny a vedení PO Trojlístek ze Strašic.             
9. června k nám zavítala Česká televize Ostrava.  
  M. Lang s populárním hercem Miroslavem Vladykou s TV štábem navštívili kostel Narození Panny 
Marie a hřbitov v Mrtníku, kde byla řeč především o historické umělecké a funerální litině 
z komárovských železáren. Následující natáčení proběhlo na Jindřichově skále v Malé Vísce. Pořad 
bude odvysílán v příštím roce v rámci seriálu 
„Klenoty naší krajiny“.  
 Čtvrtek 17. června se odehrál ve znamení 
strašického fotbalu. V Malém sále 
Společenského domu odstartovala slavnostní 
vernisáží výstava „90 let kopané Spartak – 
Strašice, 1926 – 2016“. Autorsky ji připravil      
a kurátorsky zabezpečil Tomáš Makaj. Týž 
autor vydal v nakladatelství Brdská edice 
stejnojmennou pamětní publikaci podpořenou 
příspěvkem Plzeňského kraje. Zájemci mohou 
knížku obdržet v Místní knihovně.  Kmotrem 
knihy se stal Miloslav Orcígr, který začal hrát 
fotbal za Strašice již v roce 1939. 

Téhož dne se M. Lang zúčastnil „Dne s Vítaným hostem“ 
v Plzni. Na schůzce příznivců velmi oblíbeného a 
prestižního časopisu prezentoval krásy a zajímavosti 
především plzeňské části Středních Brd. Na setkání se 
představilo i nové, letní číslo časopisu, v němž má naše 
muzeum článek o zaniklé hájovně Na Rovinách. Časopis 
můžete zakoupit v pokladně muzea. 
   Paní Renata Převrátilová se zúčastnila jednání dotčených 
informačních center na pracovišti CHKO Brdy v Jincích. 
Probíraly se zde možnosti prezentace CHKO, jakož               
i nabídka nových suvenýrů s tématikou naší CHKO. 
Muzeum připravuje nové informační materiály pro 
veřejnost, které by měly být k disposici ještě v průběhu 
letošní sezóny. 
V pátek 17. června se vedoucí muzea na Obci zúčastnil 
setkání s předsedou Rozpočtového výboru Sněmovny Ing. 
Václavem Votavou a členem Bezpečnostního výboru Mgr. 
Igorem Jakubčíkem (oba ČSSD). V diskusi zazněla potřeba 
odborné 

rady 
k možnostem financování tzv. Malého Dřeváku 
v souvislosti s jeho adaptací na depozitář muzea. 
  22. května přednášel o zajímavostech v CHKO 
Brdy M. Lang v Kulturním domě ve Volduchách. 
Přes 30 zájemců kladlo řadu dotazů, z nichž velká 
část směřovala k perspektivám tzv. Vodního díla 
Amerika. 
 O den později proběhlo v Muzeu Dr. Bohuslava 
Horáka setkání vedoucí rokycanského muzea Mgr. 
Wenigové a Mgr. Lukáše Palečka s našimi 
zástupci (Makaj, Lang) k možnostem 
koordinačního projektu výstavy ke vzpomínce na  



významného, dnes již pozapomenutého vynikajícího 
regionálního malíře Otakara Strýhala z Dobříva. Výsledkem 
jednání je, že výstavu v průběhu příštího roku společně 
zrealizujeme.  
    25.června jsme se jako tradičně zúčastnili 
dvacátéhosedmého ročníku akce „ Bahna“.  Zastupovali  nás 
se svým stánkem Tomáš Makaj a Vojta Havlík. Společně pak 
prodávali publikace muzea a Brdské edice. Informace jako 
vždy a ochotně podávali zdarma.  Náročná akce byla zdařilá i 
přes relativní nepřízeň počasí. V rámci Brdské edice, která 
spolupracuje i s muzeem Středních Brd, vydal Tomáš Makaj 
publikaci věnovanou obci Lipnici. Pro případné zájemce bude 
k dostání v Místní knihovně.  V současné době připravil 
tentýž autor i texty na webové stránky obce, které obsahují 
informace o zaniklých obcí v našem katastru. S rozšířenějšími 
texty se pak budete moci seznámit v knize 100 zajímavostí ze 
Středních Brd z plzeňského nakladatelství Starý most. 
V měsíci srpnu je plánováno vydání publikace Medový Újezd 
(1336- 2016), kde je zpracována historie sousední obce,       
do jejíhož katastru spadá i jeden ze strašických hradů.  Ano, 
jedná se o hrad Vimberk, který je spjatý s panováním Rožmberků na Strašicku. V tisku se také řeší 
Pytlácké historky, na nichž se autorsky podílel Tomáš Makaj s Josefem Šeflem. A aby té literatury 
nebylo moc…V srpnu máme posvícení a tak pro Vás připravujeme bohatý kulturní program. 
Informace o něm naleznete i v tomto čísle časopisu Barńák. Srdečně Vás zveme! 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Společenská rubrika 
 
Dne 11.5.2016 oslavil pan Ladislav Brettl 
významné životní jubileum - 90 
let. Gratulovat oslavenci v kruhu rodiny 
přišel pan starosta Jiří Hahner a 
od komise pro občanské záležitosti obdržel 
blahopřání a dárkový balíček. 
Ještě dodatečně přejeme panu Brettlovi 
hodně zdraví do dalších let. 
 
Poděkování  

Děkuji obecnímu úřadu, jmenovitě panu 
starostovi a komisi pro občanské záležitosti za milé přání k mému životnímu jubileu. Oceňuji 
i nápad obdarovat jubilanta poukázkou v hodnotě 300 Kč na odběr zboží v naší lékárně ve 
Strašicích. Ještě jednou děkuji a přeji všem pevné zdraví. 

Ve Strašicích 24.6.2016                                                   S pozdravem  Jiří Froněk  
                                                                                                          Strašice 562 
 

 

www. plzenskyskart.cz 



Předběžný program posvícení ve dnech 13.-14.srpna 2016 

Sobota 13.8.2015  

  Společenský dům – velký sál, malý sál, 
prostranství vedle SD 

15.00 - Divadélko pro děti – Kuba Plzeň 
(velký sál) 

16.30 -  Strašická Pohodovka (velký sál) 

18.00 – Kapela Cliché 

20.30 -  Taneční zábava – hraje kapela 
Signál    ( velký sál) 

13.00- 17.00- Skákací hrad ( prostranství 
vedle Společenského domu) 

16.00-18.00- Výstava věnovaná 
strašickému sportu- Spartak Strašice, 
Dělnické tělovýchovné jednoty…atd. 

Muzeum Středních Brd 

14.00- Vernisáž výstavy „Karel Dvo řák“  

TJ Spartak Strašice 

Sobota 13.8. 

 Tradi ční posvícenský turnaj v nohejbale 

 Turnaj starých gard      Tenisový turnaj     ( Termíny turnajů budou upřesněny) 

Neděle 14.8. 

8.00 – 15.00 Český svaz chovatelů pořádá tradiční výstavu drobného zvířectva. K poslechu 
hraje Cheznovanka  (areál bývalé hasičárny) 

14.00 Koncert Duchovní hudby pořádaný oblastním sdružením ODS Rokycany a místním 
sdružením ODS Strašice – kostel sv. Vavřince Strašice 

 Římskokatolická farnost Rokycany oznamuje, že poutní Mše svatá o strašickém 
posvícení se bude konat  v neděli 14. 8. 2016,  výjimečně již od 10.00 hodin. 
  
 



 

Výběr z nabídky: 
 
RD 2+1 Rokycany    2 045 000,- Kč     Rekr. domek Hůrky      890 000,- Kč    Byt 1+1 Rokycany  Info v RK 

 
 

Pro naše klienty hledáme: byty 2+1 a 3+1 v Rokycanech - RD 
na rokycansku - stavební pozemky. 

                                                                                                                                                  

Chystáte se prodat, či koupit nemovitosti?  Přijďte se nezávazně 
poradit. 

 

Naším hlavním cílem je Vaše 
spokojenost! 


